
 
 
 
                                                  P R O T O K O Ł  nr XIII 
                    z sesji Rady Gminy Rytwiany odbytej w dniu 30 sierpnia 2011r. 
                    w siedzibie Urzędu Gminy Rytwiany. 
 
 
I. Obecni na sesji: 
 
1/ Radni zgodnie  z listą obecności /nieobecny radny Michał Rajca/. 
2/ Wójt Gminy – Grzegorz Forkasiewicz 
3/ Sekretarz Gminy – Marianna Stryszowska 
4/ Skarbnik Gminy – Mirosława Szewczyk 
5/ Sołtysi zgodnie z listą  obecności, 
 
oraz zaproszeni goście: 
1/ Dyrektor GCKSiIT w Rytwianach -  Robert Wyrazik 
2/ Księgowa GCKSiT w Rytwianach -  Urszula Wójcicka 
3/ Dyrektor GBP w Rytwianach         -  Dorota Gwizdowska 
4/ Kierownik GPZOZ w Rytwianach -  Lidia Błąkiewicz 
5/ Księgowa GSPZOZ w Rytwianach -  Magdalena Wołowiec 
 
 
 
II. Porządek obrad sesji: 
 
 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 
4. Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
5. Podjęcie uchwały w/s zmiany w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy 

Rytwiany  
             na lata 2011-2027. 

6. Podjęcie uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2011r. 
7. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany za I półrocze 2011r. 
8. Informacja z wykonania planu finansowego  Gminnego Centrum Kultury, Sportu                         

i Informacji Turystycznej w Rytwianach za  I półrocze 2011r. 
9. Informacja z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Rytwianach 
            za I półrocze 2011r.  

10. Informacja z wykonania planu finansowego Gminnego Samodzielnego Publicznego 
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach za I półrocze 2011r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ekologicznego Związku Gospodarki 
Odpadami Komunalnym  z siedzibą w Rzędowie. 

12. Interpelacje i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad sesji. 



 
 
III. Przebieg obrad sesji: 
 
Sesja rozpoczęła się o godz. 1.00, zakończyła o godz. 14.10. 
 
 
Pkt 1 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski otworzył obrady sesji, stwierdził obecność 
14 radnych i przedstawił porządek obrad,  proponując wysłuchanie w pierwszej kolejności 
informacji z wykonania planów finansowych jednostek organizacyjnych, a w dalszej 
kolejności sprawy budżetu gminy. Radni wyrazili zgodę na zmianę. Porządek obrad po 
zmianach przedstawia się następująco: 
 
 
1.  Otwarcie sesji i przyjęcie porządku obrad. 
2.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3.  Odczytanie protokołu z posiedzenia komisji. 
4.  Informacja Wójta o pracy pomiędzy sesjami. 
5. Informacja z wykonania planu finansowego  Gminnego Centrum Kultury, Sportu i     
    Informacji Turystycznej w Rytwianach za  I półrocze 2011r. 
6. Informacja z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w      
     Rytwianach za I półrocze 2011r. 
7. Informacja z wykonania planu finansowego Gminnego Samodzielnego  
     Publicznego  Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach za I półrocze 2011r. 
8. Podjęcie uchwały w/s zmiany w Wieloletniej Prognozie  Finansowej Gminy  
     Rytwiany na lata 2011-2027. 
9.  Podjęcie uchwały w/s zmian w budżecie gminy na 2011r. 
10. Informacja o przebiegu wykonania budżetu Gminy Rytwiany za I półrocze 2011r. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Ekologicznego Związku Gospodarki  
     Odpadami Komunalnym  z siedzibą w Rzędowie. 
12. Interpelacje i wolne wnioski. 
13. Zamknięcie obrad sesji. 
 
 
Porządek obrad został przyjęty  jednogłośnie w obecności 14 radnych na sali obrad podczas 
głosowania. 
 
 
 
Pkt 2 
 
Protokół z sesji nr XII został przyjęty bez uwag. 
 
Pkt 3 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski poprosił radną Marię Woźniak o odczytanie   



protokołu z posiedzenia Komisji Rozwoju Lokalnego. 
Na posiedzeniu Komisji Rozwoju Lokalnego odbytym w dniu 22 sierpnia 2011 roku 
omówiono możliwości uzyskania pomocy finansowej przez Gminę za pośrednictwem LGR 
w ramach programu „Rozwój obszarów zależnych od rybactwa”. 
 
 
Pkt 4 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował o pracy  w okresie od ostatniej sesji: 
 
- rozpoczęta została budowa  boisk w Sichowie Dużym, trwa budowa boisk i placów zabaw 
w Kłodzie, Tuklęczy, Strzegomiu, 
- rozstrzygnięty został przetarg na  budowę drogi – ulica Cegielnia w Rytwianach, 
- trwają prace związane z projektem zadania rewitalizacja  placu wokół ruin zamku w 
Rytwianach. Zakres prac uzgodniono z konserwatorem  zabytków, 
-23 sierpnia br  została podpisana umowa na realizację programu „Dobry Start dla uczniów 
szkół podstawowych w Gminie Rytwiany”. Realizacja programu obejmuje dwa lata szkolne, 
- odbyły się spotkania z mieszkańcami wsi Rytwiany i Kłoda w  sprawie przebudowy drogi 
wojewódzkiej  nr 764. Istnieje pewne niebezpieczeństwo, że w wyniku  społecznych 
protestów  inwestor będzie zmuszony  poprowadzić przebudowę drogi innym korytarzem  
Połaniec- Osiek -Staszów.  Inwestor ma określony czas na realizację inwestycji i 
wykorzystanie środków unijnych. Protesty będą oddalać możliwość rozpoczęcia realizacji 
inwestycji.  Aby nie utracić dofinansowania  inwestor może  podjąć decyzję o zmianie  
korytarza. Może zaistnieć taka sytuacja, że droga Połaniec -Staszów nie będzie odbudowana 
a ruch pojazdów  nieporównywalnie się nasili po wybudowaniu  mostu na Wiśle, bo 
kierowcy będą korzystać ze starej trasy. 
- w ramach projektu Radosna Szkoła podpisana został umowa na wykonanie placu zabaw w 
Rytwianach,- rozpoczęta  została przebudowa drogi  powiatowej Niedziałki – Ruda. 
 
Wójt Gminy zapoznał radnych z treścią dwóch pism, które wpłynęły do Urzędu Gminy: 
1/  dotyczące  odłączenia działki Pani Zofii Grudzień  z Gminy Rytwiany i przyłączenia do 
Gmin y Staszów. 
Nie jest to pierwszy wniosek w tej sprawie. Problem ten był już przedmiotem obrad  na 
posiedzeniu Komisji Rozwoju. 
2/ dotyczące pojawienia się możliwości  dofinansowania  zadania Budowa zbiornika 
retencyjno-rekreacyjnego w Rytwianach. Departament Funduszy Strukturalnych Urzędu 
Marszałkowskiego w Kielcach  poinformował nas, że w związku z pojawieniem się 
wolnych środków  istnieje możliwość  dofinansowania  budowy zbiornika. Można pozyskać 
5 mln złotych, ale trzeba mieć około 2 mln  wkładu własnego. Dofinansowanie dotyczyłoby 
tylko budowy zbiornika bez  infrastruktury technicznej  przyległego  terenu / drogi 
dojazdowe, chodniki itp./. 
Wójt  Grzegorz Forkasiewicz uważa, że w obecnej sytuacji nie stać nas  na realizację tego 
zadania. 
 
Radna Maria Woźniak  uważa, że wielka szkoda, ale patrząc na sytuację finansową  naszej 
Gminy trzeba zgodzić się z Wójtem, że nie stać nas na realizacje tego zadania. 
 
Radny Krzysztof Janik – może byłoby możliwe dofinansowanie z Ministerstwa 



Infrastruktury. 
 
Radny Jerzy Gwiazdowski – powiedział, że należy się dobrze zastanowić ponieważ ta 
inwestycja byłaby szansą na uaktywnienie Rytwian.  
 
Przewodniczący  Marek Sadowski – może byłoby  możliwe  połączenie finansowania tej 
inwestycji. 
 
Radni zadecydowali, że sprawa zostanie omówiona na posiedzeniu Komisji Rozwoju 
Lokalnego. 
 
Pkt 5 
 
Informację z wykonania planu finansowego  Gminnego Centrum Kultury, Sportu i     
Informacji Turystycznej w Rytwianach za  I półrocze 2011r. przedstawili:  księgowa  
Urszula Wójcicka i  dyrektor Centrum Robert Wyrazik. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Radna Maria Woźniak zapytała  ile osób pracuje w GCKSiIT w Rytwianach. 
Dyrektor Wyrazik odpowiedział, że ogółem  zatrudnionych jest 9 osób na 7,5 etatach. 
Obecnie jest wakat w filii Sydzynie. 
 
 
Pkt 6 
 
Informację z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Rytwianach 
za I półrocze 2011r.  Przedstawiła dyrektor  Dorota Gwizdowska. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
Radna Maria Woźniak pogratulowała pani dyrektor wyników pracy  i pozyskiwania 
środków finansowych z zewnątrz. 
 
 
Pkt 7 
 
 
Informację z wykonania planu finansowego Gminnego Samodzielnego  Publicznego  
Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rytwianach za I półrocze 2011r. przedstawiła księgowa 
Magdalena Wołowiec. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
Księgowa GSPZOZ Magdalena Wołowiec zaznaczyła, że 2011 rok zamknie się  ujemnym 
wynikiem finansowym ale  zakład pokryje stratę własnymi środkami. 
 
Pani Magdalena Wołowiec zwróciła uwagę na zmianę przepisów o działalności leczniczej. 
Zgodnie z nową ustawą o działalności leczniczej  zakład opieki zdrowotnej pokrywa z 
własnych środków ujemny wynik finansowy. Jeżeli nie dysponuje własnymi środkami 
zwraca się z wnioskiem do organu założycielskiego o pokrycie deficytu. Organ 
założycielski ma prawo  dokonać przekształcenia zakładu opieki zdrowotnej np. w spółkę. 



 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski zarządził  przerwę w obradach od godz. 
13.15 do 13.35. 
 
 
Pkt 8 
 
Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk  przedstawiła zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy . Zmiany spowodowane są zmianami wprowadzonymi w budżecie 
gminy na 2011 rok. 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XIII/76/2011 w sprawie  zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Rytwiany na lata 2011-2027 została podjęta 11 głosami, w obecności 11 
radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 9 
 
Zmiany w budżecie gminy na 2011 rok przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. 
Zmiany spowodowane zostały:  
- wprowadzeniem do budżet projektu „Dobry start dla uczniów szkół podstawowych”, 
- zmniejszeniem wydatków w 2011r.  na rozbudowę remizy OSP w Święcicy, 
- zakupem  stołu konferencyjnego  dla Urzędu Gminy, 
- utworzeniem przedszkola w Strzegomiu, 
- finansowaniem przebudowy placu wokół  kościoła parafialnego w Rytwianach. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski odczytał treść projektu uchwały i zarządził 
głosowanie. Uchwała nr XIII/77/2011 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2011 rok 
została podjęta 13 głosami,  w obecności 13 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
Pkt 10 
 
Informacje o przebiegu  wykonania budżetu Gminy Rytwiany za I półrocze 2011 roku 
przedstawiła Skarbnik Gminy Mirosława Szewczyk. 
 
Pytań nie było. 
Informacja stanowi załącznik do protokołu. 
 
 
Pkt 11 
 
Wójt Gminy Grzegorz Forkasiewicz poinformował, że  zmiany w statucie Ekologicznego 
Związku Gospodarki Odpadami Komunalnymi  są forma uporządkowania statutu , maja na 
celu dostosowanie do obowiązujących przepisów prawa. 
 
Dyskusji i pytań nie było. 
 



Uchwała nr XIII/78/2011  w sprawie zmiany statutu Ekologicznego Związku Gospodarki 
Odpadami Komunalnymi z siedzibą  w Rzędowie została  podjęta 14 głosami, w obecności 
14 radnych na sali obrad podczas głosowania. 
 
 
 
Pkt 12  
 
 
 
W interpelacjach i wolnych wnioskach głos zabrali: 
 
 
Radna Mieczysława Sikora zapytała o lampy oświetleniowe w Kłodzie. 
 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że złożone wnioski w sprawie wymiany lamp, 
modernizacji oświetlenia  są realizowane. 
 
Radny Lech Kędzierski zapytał  czy  pojawił  chętny do nabycia Zakładów Naprawczych. 
 
Wójt Grzegorz Forkasiewicz odpowiedział, że nic nowego nie wydarzyło się w tym 
temacie. 
 
 
Pkt 13 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Sadowski podziękował wszystkim za udział  i 
zamknął obrady XIII sesji Rady Gminy Rytwiany. 
 
 
 
 
 
Prot. U.Marczewska                                                     Przewodniczący Rady Gminy 
                                                                                             Marek Sadowski 


